
1 

 

Bijlage bij verslag BO 15 dec. 2020 

 

Barneveldse positionering 

1. Het College van BenW heeft kennisgenomen van de documenten die nu zijn 

voorgelegd. Vooraf willen we benadrukken dat een keuze in deze ARHI procedure 

over de toekomst van onze buurgemeente Scherpenzeel door het college van GS 

genomen wordt. Het college van Barneveld matigt zich geen oordeel aan over het 

bestuurskrachtvraagstuk dat hieraan ten grondslag ligt. 

2. Vanuit die optiek hebben wij ons als college van BenW beraden over de drie 

varianten, de analyse en beoordeling daarvan in het afwegingsdocument. Wij zien 

dat in alle drie de varianten de gemeente Barneveld onderdeel is in het versterken 

van de bestuurskracht van onze buren. In lichte samenwerking, duurzaam 

partnerschap en in een bestuurlijke fusie. 

3. Als de toekomst van Scherpenzeel er dan een zal zijn met Barneveld, in welke vorm 

dan ook, dan: 

• zoeken wij naar een oplossing die ons wederzijds de beste toekomstkansen 

geeft op een bestendig en slagvaardig bestuur; 

• Hebben wij een voorkeur voor een bestuursvorm die zo min mogelijk 

coördinatievraagstukken vergt of interne energie opslokt en zich zo veel 

mogelijk gezamenlijk kan richten op de dienstverleningen aan onze inwoners, 

bedrijven en instellingen; 

• Staan wij een oplossing voor die de uitvoering van onze ambities en positie in 

de regio ondersteunt en versterkt. 

 

1. Van hieruit komt ons college met de huidige kennis tot een voorlopige waardering 

van de drie varianten en is het nu aan het college van GS knopen te gaan 

doorhakken. 

2. Als de provincie zou kiezen voor variant 1, zelfstandigheid, dan zal Scherpenzeel op 

deelterreinen, domeinen of dossiers ad hoc samenwerkingsverbanden willen 

aangaan met andere gemeenten, w.o. Barneveld. Wij wachten in die variant de 

voorstellen hiertoe van Scherpenzeel af. Men is welkom om dit dan samen te 

verkennen. Onze insteek zal pragmatisch en realistisch moeten zijn: ook voor 

Barneveld zal dit een aantoonbaar voordeel moeten meebrengen. 

3. Als de provincie zou kiezen voor variant 3 spreken wij volmondig uit dat 

Scherpenzeel hartelijk welkom is om met provincie en ons verdere uitwerking te 

geven en zullen wij ons uiterste best zullen doen om samen een nieuwe, krachtige 

en saamhorige gemeente te worden waarin het unieke karakter van Scherpenzeel 

en de tien Barneveldse kernen zich verder kunnen ontwikkelen. Als we de handen 

ineen slaan en ruimte geven voor de bijzondere identiteit kunnen we samen een 

mooie nieuwe toekomst schrijven. 

4. Bij variant 2 gaat het om een duurzaam partnerschap. Daarvoor moet je een 

gezamenlijke ambitie formuleren, je strategie ontwikkelen en een goed 

uitvoeringsprogramma als basis hebben. Dat kan alleen als er vertrouwen in elkaar 

is en een intrinsieke wil om samen te werken. En samenwerken is dan een 

werkwoord. Een bestuurlijke constructie ontwerpen is echter nog geen 

samenwerken. Het college van Barneveld heeft in de afgelopen tijd niet ervaren dat 

die vertrouwensbasis er over en weer is. Ook leest ze in alle stukken van 

Scherpenzeel dat Scherpenzeel juist zelf haar eigen beleid wil kunnen ontwikkelen 

en niet op zoek is naar een echt duurzaam partnerschap van beleid tot uitvoering. 

Het college ziet in deze variant geen heil.  
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5. Het college van Barneveld erkent de complexiteit van het keuzevraagstuk dat 

voorligt. Ook voor onze buren zal het een moeilijke tijd zijn. Soms is het dan beter 

om door de zure appel heen te bijten en de toekomst vanuit meerdere opties 

onder ogen te zien en vooral de kansen dan voorop te stellen. Weet in elk geval dat 

Barneveld niet bijt en Scherpenzeel welkom is om de gesprekken verder voort te 

zetten.  Ons college wacht de besluitvorming van GS nu met belangstelling af. 

 


